
 
 

Zpráva Dozorčí rady ČNS za rok 2013 
 

 

Kontrola účetnictví a zhodnocení hospodaření ČNS 

 

Vážení členové ČNS, dámy a pánové, 
 
Dovolte mi krátkou rekapitulaci: 

Rozpočet ČNS pro rok 2013 schválený Konferencí ČNS dne 3. 3. 2013 byl koncipován s ohledem 

na nejasnou výši dotací ze státního rozpočtu. 

V průběhu roku 2013 byl rozpočet ČNS korigován vzhledem ke skutečné výši přijaté dotace na 

nižší hodnoty. 

ČNS pracoval s nižšími plánovanými příjmy ve výši 2.894 tis. Kč (dotace MŠMT, vlastní zdroje, 

sponzoři). Upravený rozpočet pracoval s hodnotou příjmů 2.787 tis. Kč. Skutečnost ke konci roku 

2013 pak byla výše příjmu 2.843 tis. Kč (zejména z důvodu 130 tis. výše pokut a 19 tis. růstu reg. a 

licenčních poplatků). 

 

Příjmy od partnerů a sponzorů svazu dosáhly byly plánovány na výši 730 tis. Kč nicméně 

skutečné příjmy za rok 2013 ČNS vykazuje jen ve výši 647 tis. Kč z toho 189 tis. Kč se zpětně 

promítlo do výdajů s ohledem na charakter sponzorského daru (boty, míče, sítě). 

 

Vlastní zdroje ČNS byly v roce 2013 ve výši 675 tis. Kč, což zahrnuje startovné do soutěží 

organizovaných VV ČNS, registrační a licenční poplatky, pokuty a úroky. 

 

Výdaje na správu (+sekretariát) a soutěže ČNS 

Rozpočet původní ve výši výdajů 2 290 tis. Kč a příjmů 670 tis. Kč byl korigovaný úpravou ve 

výši výdajů 2 560 tis. Kč  a příjmů 894 tis. Kč byl ke konci roku skutečně naplněn ve výši výdajů 

2 472 tis. Kč a příjmů 678 tis. Kč. 

 

Výdaje na komise ČNS 

Rozpočet původní ve výši výdajů 1 064 tis. Kč a příjmů 40 tis. Kč byl korigovaný úpravou ve výši 

výdajů 911 tis. Kč  a příjmů 40 tis. Kč byl ke konci roku skutečně naplněn ve výši výdajů 990 tis. 

Kč a příjmů 187 tis. Kč. 

 

Celkové příjmy a celkové výdaje 

Rozpočet původní ve výši výdajů 3604 tis. Kč a příjmů 3604 tis. Kč byl korigovaný úpravou ve 

výši výdajů 3721 tis. Kč  a příjmů 3721 tis. Kč byl ke konci roku skutečně naplněn ve výši výdajů 

3661 tis. Kč a příjmů 3708 tis. Kč. 

 

Výsledkem hospodaření ČNS v roce 2013 je zisk 57 tis. Kč před zdaněním. 

 

V průběhu r. 2013 probíhala na měsíční bázi průběžná kontrola plnění rozpočtu ČNS, kdy 

sekretář/hospodář ČNS zasílal podrobné přehledy, které byly průběžně DR sledovány a byl 

požadován průběžný komentář a vysvětlení hospodáře ČNS k vybraným položkám čerpání rozpočtu 



 

Ve dnech 11. 1. 2014 a 18. 1. 2014 provedl předseda DR detailnější kontrolu účetnictví ČNS, 

předložené hospodářem a to kontrolou všech faktur přijatých a všech faktur vydaných, které jsou 

v účetnictví, dále kontrolu vybraných ostatních účetních interních dokladů (běžné výdaje a 

poplatky) a kontrolu Pokladní knihy (příjmů a výdajů). 

Nalezené drobné nepřesnosti zaúčtování (1x) byly odstraněny a chybějící doklady (1x faktura a 1x 

jedn. výdajový doklad) byly nebo budou doplněny. 

DR doporučila provést, resp. dokončit předfakturaci nákladů spadajících pod UNIF/EFTA (448 Kč). 

V případě hromadnějších akcí vstupujících do nákladů ČNS doporučuje DR vždy povinně 

doplňovat seznamy účastníků (semináře, přijetí hostů, soustředění) k fakturačním dokladům. (2x 

chybělo). 

 

I přes výše uvedené skutečnosti zastává Dozorčí rada ČNS názor, že účetní závěrka ČNS (plnění 

rozpočtu) ve všech podstatných aspektech věrně zobrazuje finanční situaci ČNS k 31. 12. 2013 

v souladu s účetními standardy. Proto k ní Dozorčí rada ČNS nemá dalších výhrad. Dozorčí rada 

ČNS tedy doporučuje delegátům VH schválení účetní uzávěrky za hospodářský rok 2013. 

 

Plnění ustanovení článku 3.1.5. f) SŘ – „Povinnost mládeže“ 

 

V předchozích letech byla tato povinnost ledována jen kontrolou zaslaných potvrzení za jednotlivé 

KNS na sekretariát ČNS bylo na VH či Konferencích konstatováno, že dochází cituji: „k tristnímu 

naplňování této povinnosti účastníků ligových soutěží a  u některých týmů ne vlastní vinou“. 

Dozorčí rada se jistě nemůže smířit jen s pouhými konstatováními a formální kontrolou „hlášení 

KNS o plnění povinnosti“ proto ve spolupráci s KM vypracovala nový koncept kontroly plnění 

povinnosti mládeže jež formálně vyústil ve směrnici č. 2/2013. Zaveden byl nový systém důkazů 

plnění povinnosti a systém kontrolních komisařů osobně dohlížejících na nahlášení turnaje mládeže, 

které nahrazují DS. 

V roce 2013 působila aktivně zatím pouze trojice kontrolních komisařů (Matyášek, Pachman, 

Hostinský), ostatní určení komisaři se snad připojí letos. 

Předseda DR osobně kontrolně navštívil v roce 2013 celkem 5 akcí mládeže - 4 kraje (2x Holubice, 

Dalečín, Prštné, Čelákovice) a průběžně přdával KM důkazní materiál, který získal. 

Zhodnocení celé funkčnosti kontrol se ujala KM a je obsažena v jejich dílčí zprávě. 

Doufám, že se podaří zachovat tento kontrolní koncept i pro rok 2014 a bude řádně upraven dle 

zkušeností získaných z prvního roku jeho účinnosti.  

 

Kontrola dodržování ustanovení předpisové základny ČNS orgány a členy ČNS 
 

Po celý rok 2013 dozorčí rada využívala pravidelně svého práva k účasti na zasedání Výkonného 

výboru ČNS, aby sledovala práci výkonného orgánu a dodržování všech ustanovení předpisové 

základny ČNS. 

10-ti zasedání se zúčastnil předseda DR a 2 zasedání pan M. Doucek. 

 

Sledovány byl zejména velké kauzy řešené jak prvoinstančním orgánem (STK), tak odvolacím 

orgánem - aféra Žatec-Vary. I kauza Kotlářka-Prostějov. 

V prvním případě se DR ztotožňuje se rozhodnutím VV, s výjimkou chybějícího závěrečného 

prošetření zjištěného nedodržení SŘ 3.9.4 d), tj. související provinění (pravděpodobné lživé 

vyjádření o existenci jmenovky ze strany Žatce), ke kterému měl následovat trest dle DŘ. Bohužel 

se tak již nestalo. Ve druhém případě pak DR vyzývá výkonný orgán, ale zejména KR, aby svými 

opatřeními zamezili budoucím problémům se sehráním utkání v neregulerních podmínkách 

s čarami, hřištěm a základními pomůckami nevyhovujícími Pravidlům. 

Ačkoli vnitřně souhlasím s věcnou podstatou porušení Pravidel (článku 1.2.5) v inkriminovaném 

utkání BDL Kotlářka-Prostějov, tak Dozorčí rada není odvolacím ani dovolacím orgánem – proto 

jediný podnět za rok 2013 (od Sokola Modřice), který DR aktivně obdržela a řešila, nebyla schopna 



jakkoli vyřešit pro nedostatek aktivní legitimity Dozorčí rady v uvedeném procesu a kouze. Pokud 

si členská základna bude přímo přát, aby vyšší kompetenci DR měla a působila přímo jako odvolací 

(či dovolací) orgán, který je zcela nezávislý na výkonném orgánu (což by bylo i logičtější a 

spravedlivější pro institut odvolání, případě teoreticky nově zavedeného dovolání), pak musí být 

v tomto smyslu nejdříve změněny Stanovy ČNS. K současné jiné kompetenci DR nelze, dle mého 

názoru, dojít ani velmi extenzivním výkladem článku 4.7.4.d Stanov ČNS. 

Plné oddělení odvolání (dovolání) od prvoinstančních orgánů DR může jen doporučit, ať již např. 

formou nové Smírčí komise či přes existující kontrolní orgán. Dle přání delegátů je možné tuto 

změnu navrhnout příští VH ČNS. 

Sledovány byly ze strany DR další řešené úkoly VV – indicie na neplatné registrace v Jihočeském 

KNS 

 

Další (a nikoli poslední) věcí bylo sledování přidělení sankcí ze strany STK pro kluby s informační 

povinností; a zde velmi chválím obrat v přístupu STK i VV směrem k tvrdšímu vyžadování jednou 

stanovených povinností. 

 

Kontrola (od KTR předaných výpočtů) ankety Nohejbalista roku 2013 ČR muži  

 

Kontrolou a následnou konzultací k některým měřeným kritériím DR ČNS neshledala žádná 

pochybení dle stanovených výpočtových kritérií. Jediná drobná nepřesnost (viz  K. Hron) byla 

vyjasněna s příslibem detailnějšího rozboru pro další roky.  

Zjednodušením pro naprosto přesné výsledky bude jistě funkční server Nohejbal online v příštích 

ročnících soutěží ČNS. 

V návaznosti na výše uvedený detailní výpočtový systém ankety DR ČNS navrhla možná zlepšení 

(změny) do dalších ročníků ankety. V letošním ročníku se zúčastnila více než polovina dotázaných. 

Posledním (výrazným) doporučením DR ČNS je zveřejnit plný výpočtový systém ankety. 

Za sebe bych jen dodal, že bych neměl problém (a dokonce bych doporučil) i jmenné zveřejnění 

všech hlasů odborníků i s rizikem osobních konfliktů v klubech mezi hlasujícím odborníkem a 

hráči. 

 

Dozorčí rada ČNS 

Pracovala od svého zvolení v tříčlenném složení JM, Michal Doucek, Vladislav Friml a pracuje tak 

doposud. V roce 2013 se sešla na jednom společném zasedání DR s prezidentem ČNS k diskuzi o 

vylepšení modelu soutěží a posílení spolupráce orgánů ČNS. 

Jinak DR pracovala, kromě výše uvedené průběžné kontroly hospodaření ČNS, kontroly plnění 

povinnosti mládeže, anketě, také na průběžných vlastních konzultacích mimo zasedání DR formou 

rozhodování DR per-rollam. 

Děkuji současně celé DR za její roční práci. Děkuji Vám za pozornost. 

 

 

Jiří Matyášek 

Předseda DR ČNS 


